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PROCES   VERBAL 

încheiat astăzi,  14 aprilie 2021, cu ocazia desfăşurării şedinţei ordinare a 

Consiliului Local Gurghiu 

  

 Prin Dispoziţia Primarului nr. 63 din data de  05 aprilie 2021 şi a Convocatorului nr.  

2475 din 05 aprilie 2021, Primarul Comunei Gurghiu, Boar Laurenţiu Dumitru, a convocat 

Consiliul Local Gurghiu, judeţul Mureş, în Şedinţă Ordinară, pentru data de 14 aprilie 2021, 

ora 14,00 , în Sala Mare de şedinţe  a Primăriei Gurghiu, str. Petru Maior, nr. 8, având 

următorul 

PROIECT AL ORDINII DE ZI: 

 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Bugetului de venituri și cheltuieli al Comunei 

Gurghiu pentru anul 2021  

 

2. Proiect de hotărâre privind  utilizarea excedentului bugetar al anilor precedenți 

 

Participă următorii consilieri:  Benkö Aurora, Bodor Ibolya Olimpia, Buţiu Lucian, Costea 

Ovidiu-Călin, Dumbrava Nicolae Francisc, Dumbravă Vasile, Hărșan Ioan-Eugen, Hărșan 

Viorel-Mihail, Illyés-Kantor Zoltan, Pop Ioan, Pop Călin-Vasile, Suciu Maria, Șiara Marius-

Eugen, Șuteu Vasile-Ovidiu  

Lipsește motivat: Kiss Tibor-Stefan 

 

Invitat: Dan Stela Liliana – delegat sătesc al satului Adrian 

 Gliga Rafila-Dorina - Șef birou financiar contabil și resurse umane din cadrul 

Primăriei 

 Comunei Gurghiu 

Dintr-un total de 15 consilieri, fiind prezenţi 14 şedinţa este declarată statutară. 

 

 Este supus spre aprobare Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Local 

Gurghiu din data de 25 martie  2021, si se votează: 

Pentru – 14 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

 

În continuare se dă citire Proiectului Ordinii de zi, se supune la vot şi  se votează 

mailto:gurghiu@cjmures.ro
http://www.comunagurghiu.ro/


Pentru – 14 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

Este aprobată ordinea de zi pentru ședința Consiliului Local Gurghiu din data de 14 

aprilie 2021 

 

    Se trece la punctul 1 de pe Ordinea la zi : Proiect de hotărâre privind aprobarea 

Bugetului de venituri și cheltuieli al Comunei Gurghiu pentru anul 2021 

 

 Domnul președinte de ședință, Șiara Marius Eugen aduce la cunoștința doamnelor și 

domnilor consilieri faptul că la acest proiect de hotărâre este depus un amendament de 

completare a proiectului de hotărâre, depus de inițiatorul proiectului. 

 Este dat cuvântul domnul Primar în calitate de inițiator pentru a prezenta propunerea 

bugetului de venituri și cheltuieli. 

 Domnul Primar salută prezența doamnelor și domnilor consilieri și prezintă pe scurt 

propunerea sa bugetul Comunei Gurghiu. De asemenea, prezintă amendamentul propus și 

anume completarea dispozitivului hotărârii cu încă un articol prin care să fie aprobați 

indicatorii tehnico-economici ai proiectelor de investiții cuprinse în propunerea de buget 

pentru anul 2021 și care menționate distinct în anexa nr. 3 la proiectul de hotărâre.  

 Domnul consilier ing. Pop Călin Vasile întreabă dacă în proiectul de buget sunt 

cuprinse sume pentru construirea unui șanț de scurgere a apei în satul Orșova. 

Domnul Primar răspunde că pentru realizarea șanțului respectiv sunt cuprinse sume în 

capitolul Transporturi.  

Domnul consilier ing. Hărșan Ioan-Eugen dorește să afle detalii privind proiectul Modernizare 

Grădinița Gurghiu. 

Domnul Primar răspunde că proiectul va fi realizat din fonduri europene, din bugetul local se 

va susține doar cota de cofinanțare a beneficiarului iar pentru detalii dă cuvântul doamnei 

Gliga Rafila-Dorina, șef birou financiar contabil. 

Doamna Gliga Rafila-Dorina detaliază faptul că pentru proiectul Modernizare Grădinița 

Gurghiu nu sunt cuprinse sume reprezentând cota de cofinanțare deoarece acest proiect nu va 

fi finalizat în acest an, în schimb, sunt cuprinse sume pentru proiectul Modernizarea 

colegiului Silvic Gurghiu a cărui finalizare va fi realizată în acest an. 

Domnul consilier ing. Buțiu Lucian afirmă că dacă vor fi realizate chiar și numai 80% din 

obiectivele propuse prin proiectul de buget , personal se declară mulțumit. 

Domnul consilier Dumbravă Vasile întreabă dacă proiectele începute și nefinalizate, vor intra 

în conservare.  

Domnul Primar răspunde că la toate proiectele nefinalizate se lucrează în continuare. 

Domnul consilier ing. Buțiu Lucian întreabă dacă sunt cuprinse sume pentru înființarea 

ocolului silvic privat. 

Domnul Primar răspunde că înființare acestui ocol este doar la stadiul de discuții iar dacă se 

va înființa atunci doar din anul următor vor fi repartizate sume. 

Doamna consilier Benkö Aurora plecând de la datele menționate la capitolul Agricultură 

silvicultură, întreabă care localități sunt cuprinse în proiectul de cadastru sistematic.  



Domnul Primar răspunde că în acest moment se lucrează la parcele din satele Cașva și Orșova 

și încă nu au fost stabilite următoarele parcele. 

Domnul consilier Hărșan Ioan Eugen întreabă dacă se vor realiza și în zone de intravilan, 

 Domnul Primar răspunde că momentan se lucrează la zonele extravilane din perimetrul 

necooperativizat pentru a ajuta cetățenii să îți clarifice actele de proprietate atâta timp cât nu 

se mai eliberează Titluri de Proprietate pe aceste zone. 

Domnul Primar menționează că sumele care sunt alocate la un capitol bugetar și nu sunt 

utilizate pot face obiectul unor rectificări ulterioare și se vor utiliza cu o altă destinație cu 

acordul consiliului local. În acest moment se intervine pentru soluționarea alunecării de teren 

de pe drumul Seci, pentru a se evita izolarea locuințelor din zonă. La constatarea stării 

drumului a fost în teren o echipă constituită prin ordin de Prefect pentru a constata situația și a 

stabili valoarea pagubei, în scopul solicitării unui sprijin financiar guvernamental pentru 

intervenție. De asemenea au fost cuprinse sume și pentru alunecarea de teren de pe Similoaia, 

dar în acest al doilea caz, alunecarea nu este așa de masivă ca în Seci. 

Doamna consilier Benkö Aurora intervine și spune că pentru satul Glăjărie a fost alocat doar 

2& din buget și totuși acesta reprezintă o comunitate mare. 

Doamna Gliga Rafila-Dorina răspunde că bugetul local nu este împărțit pe localități ci pe 

proiecte iar bugetul unităților de învățământ din subordinea Liceului silvic sunt întocmite de 

către acesta.  

Domnul Primar intervine și menționează că sumele pentru învățământ sunt repartizate cu 

destinație specială. 

Domnul consilier Hărșan Ioan-Eugen întreabă dacă căminul cultural Gurghiu este funcțional. 

Domnul Primar răspunde că încă de 2 ani au fost finalizate investiții la căminul cultural 

Gurghiu, toate băile sunt funcționale dar adăugirile realizate până în 2004 la clădirea 

căminului cultural au ca efect o repartizare a încăperilor nefuncțională iar pentru 

modernizarea întregii clădiri ar fi necesare fonduri de aproximativ 7-800.000 lei. Încăperea 

din spatele căminului cultural este utilizată ca spațiu de depozitare pentru produsele POAD 

deoarece Comuna nu dispune de un alt spațiu de depozitare. Pentru finalizarea dotărilor sunt 

necesare sume mari de bani pentru a fi avizate și personal dedicat pentru întreținere.  

Domnul consilier Hărșan Ioan-Eugen întreabă dacă la repartizarea sumelor acordate pentru  

culte   nu se poate ține cont de mărimea comunităților. 

Domnul Primar răspunde că repartizarea s-a făcut întotdeauna echitabil pentru fiecare cult 

care funcționează pe raza comunei. 

Domnul Hărșan Ioan-Eugen întreabă dacă în satul Adrian a fost redus spațiul căminului 

cultural pentru realizarea unui spațiu care are destinație magazin sătesc . 

Domnul Primar răspunde afirmativ, iar acest lucru a fost făcut cu acordul consiliului local la 

vremea respectiv iar pentru spațiu se plătește chirie.  

Domnul consilier Hărșan Ioan Eugen dorește să afle detalii cu privire la ajutorul menționat 

pentru Moldovan Iuliana. 

Domnul Primar răspunde și oferă detalii cu privire la starea materială a doamnei precum și 

motivele pentru care se acordă acest sprijin, doamna Moldovan fiind văduvă, fără familie și 

cu grad de handicap psihic iar starea locuinței este foarte degradată. Au fost repartizate sume 

și în anul trecut dar acestea nu sunt suficiente pentru construirea unei încăperi. Sprijinul 

financiar se acordă numai persoanelor aflate în stare de risc fără a se încuraja nemunca. 



Doamna consilier Benkö Aurora dorește să afle de ce sumele cuprinse pentru realizarea 

podurilor din Orșova și Cașva sunt așa de mari. 

Domnul Primar răspunde că valoarea lucrărilor de investiții sunt realizate de specialiști iar 

licitarea lucrărilor se face prin alegerea ofertei celei mai mici plecând de la maximum  valorii 

investiției în jos. 

Doamna Benkö Aurora întreabă dacă se va asfalta strada din Glăjărie de la biserica ortodoxă 

așa cum s-a promis. 

Domnul Primar răspunde nu s-au făcut promisiuni atâta timp cât pentru drumul la care face 

referire doamna consilier este pe o proprietate privată. 

Doamna consilier Benkö întreabă dacă se va repara și strada din centru până la Salati.  

Domnul primar răspunde că toate străzile din comună s-au pietruit încă din toamnă.    

 

 

Nemaifiind discuții la acest punct și având avizul Comisiei pentru probleme economico-

sociale, buget, finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, amenajarea 

teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului din cadrul Consiliului 

Local Gurghiu se propune supunerea la vot a proiectului de hotărâre, şi se votează astfel: 

 

Pentru – 12 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 2: Benkö Aurora, Hărșan Ioan Eugen 

Este aprobată Hotărârea nr. 22 din 14 aprilie 2021  privind aprobarea  Bugetului de venituri 

și cheltuieli al Comunei Gurghiu pentru anul 2021 

Se trece la punctul 2 de pe Ordinea la zi : Proiect de hotărâre privind utilizarea excedentului 

bugetar al anilor precedenți 

 Domnul Primar menționează că în totalul sumelor care reprezintă excedentul bugetar 

al anilor precedenți sunt incluse avansurile primite pentru proiectele finanțate din fonduri 

europene iar diferența se propune a fi utilizată pentru finalizarea proiectelor de reparații 

capitale a podurilor din localitățile Orșova și Cașva și asfaltarea de străzi și satul Orșova. 

 Nefiind întrebări și având avizul comisiei pentru probleme economico-sociale, buget, 

finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, amenajarea teritoriului şi 

urbanism, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului se propune supunerea la vot a 

proiectului de hotărâre, şi se votează astfel: 

Pentru – 14 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

 

Este aprobată Hotărârea nr. 23 din 14 aprilie 2021 privind utilizarea excedentului bugetar al 

anilor precedenți 

 

Nemaifiind puncte pe Ordinea de zi se trece la Diverse: 



 

1. Domnul Primar prezintă oportunitatea de a fi accesate fonduri din schema de ajutor de stat 

Măsura 15.1 „Servicii de silvomediu, servicii climatice și conservarea pădurilor – plăți pentru 

angajamente de silvomediu” – PNDR 2014-2020. Aplicarea măsurii se va realiza pe o 

perioadă de 5 ani cu asumarea proprietarului de asigurare a unei zone de liniște compacte cu o 

suprafață de minimum 20% din suprafața podului forestier. Suma care poate fi accesată este 

de 38 €/an/ha, rezultând o sumă totală de 19.000 €/an. 

 Rămâne ca aprobarea de asumare a accesării fondurilor din această măsură să fie 

discutată în următoare ședință a Consiliului local. 

2.  Domnul Primar dă citire solicitării nr. 2811/2014 depuse de domnul Mărginean Vasile-

Cosmin pentru amplasarea unor limitatoare de viteză pe drumul comunal DC 7 în localitatea 

Cașva în dreptul numărului administrativ 146 deoarece porțiunea de drum este îngustă și cu 

vizibilitate redusă iar autovehiculele circulă cu viteză mare iar în zonă nefiind amenajat 

trotuar și nefiind spațiu pentru amenajarea unui trotuar pietonal este pusă în pericol viața 

pietonilor. 

Domnul consilier Hărșan Ioan-Eugen întreabă dacă pot fi montate astfel de limitatoare și în 

intravilanul localității Gurghiu pe strada Petru maior, în zona locuinței dânsului deoarece și în 

acea zonă se circulă cu viteză. 

Domnul Primar răspunde că porțiunea de drum la care face referire domnul consilier face 

parte din drumul județean DJ 153 C care aparține de Consiliul Județean Mureș iar montarea 

unor limitatoare se poate face numai cu acordul acestuia.  

2. Domnul Primar informează Consiliul Local cu privire la faptul că în acest moment se 

realizează marcări principale și secundare/igienă în terenurile forestiere ale comunei  așa că 

prețul de vânzare și cantitatea de lemn de foc pentru populație va fi discutată într-o ședință 

viitoare după întocmirea actelor de punere în valoare de către Ocolul silvic Gurghiu. 

3. Domnul consilier Dumbrava Nicolae Francisc întreabă când se va redeschide parcul de 

joacă pentru copii de pe strada Crișan 

Domnul Primar răspunde în perioada următoare se va redeschide și va fi permis accesul 

copiilor în spațiul de joacă. 

4. Domnul consilier Dumbrava Nicolae Francisc dacă se va putea amenaja o coborâre la Râul 

Gurghiu pentru ca oamenii să se poată scălda în perioada de vară și dacă se va putea igieniza 

malul râului. 

Domnul Primar răspunde că s-au făcut igienizări înainte de Paștele catolic și se va mai face 

încă o dată înainte de Paștele ortodox. 

5. Domnul consilier Dumbrava Nicolae Francisc întreabă dacă vor putea fi ajutați în vreun fel 

oamenii bolnavi din comună. 



Domnul Primar răspunde că pentru cei care se încadrează la vreun beneficiu social se 

întocmește dosar și primesc acel beneficiu și, solicită ca domnul consilier să propună și altă 

măsură de sprijin.  

Nemaifiind alte luări de cuvânt, domnul  Primar mulțumeşte pentru prezență iar domnul  

consilier dr. ȘIARA MARIUS-EUGEN , în calitate de preşedinte de şedință, declară şedința 

închisă. 

 

 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,           CONTRASEMNEAZĂ, 

              ȘIARA MARIUS-EUGEN               SECRETAR GENERAL, 

       Oprea Maria 
 

 

 
 

 


